
CONSILIUL LOCAL  AL COMUNEI  COŞERENI
             JUDETUL  IALOMIŢA
            NR.  353  / 15 aprilie 2021

PROCESUL VERBAL
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL

DIN  DATA  DIN   15 aprilie 2021

   In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 2019  
privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire la proiectele 
de  hotărâre propuse  si hotarârile   adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de   15 aprilie  2021.

Şedinta  a fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr. 38/ 9.04.2021.
Sunt  prezenti  la şedinţǎ  toţi   cei  13  consilieri  locali în functie. 
Sedinţa  este publică,  se desfăsoară la  căminul cultural din localitate si sunt prezenti la sedintă mai multi 

cetăţeni-  10  persoane, îndeosebi tineri . 

Participă la sedinţă primarul comunei Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre, secretarul 
general al comunei –d-na Nica Daniela si d-na Iorgu Rodica – sef birou financiar contabil.          

    Şedinţa ordinară a fost convocată în temeiul art. 196, alin. (4) din  Ordonanta de Urgenţă a Guvernului 
nr. 57/ 2019  privind  Codul administrativ  pentru a se analiza proiectele de hotărâre  iniţiate, după cum 
urmează: 

a) proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local al comunei Cosereni si a  listei de investiţii  
pentru anul 2021 - iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

b) proiect de hotărâre privind aprobarea indexării impozitelor si taxelor  cu rata inflatiei înregistrată pe 
anul 2020, ce se vor aplica în anul 2022 - iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

c) proiect de hotărâre privind aprobarea cotizaţiei catre GAL NAPARIS - iniţiator primar  – Tudorache 
Lucian;

d) proiect de hotărâre privind punerea la dispozitia proiectului „Sistem informațional pentru 
managementul integrat al apelor–etapa II” dezvoltat de către Administrația Națională "Apele Române"
a terenului pentru constructia noilor investitii aferente acestuia, cu titlu gratuit pe o perioada de 20 de 
ani si revocarea HCL nr. 2/ 28.01.2021- iniţiator – primar Lucian Tudorache;

e) proiect de hotărâre privind aprobarea contului de  execuţie   bugetară pe anul 2020- iniţiator primar  – 
Tudorache Lucian;

f) proiect de hotărâre privind aprobarea contului de  execuţie   bugetară  pe trimestrul I anul 2021 -  
iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

      
 Domnul Borangic Constantin, dă citire ordinii de zi adusă la cunoştinta prin dispozitia de convocare, 

după care o supune la vot.  
      Ordinea de zi a fost aprobată cu 13 voturi  “pentru” . 

      S-a dat citire procesului verbal intocmit în sedinta ordinară din data de 25 martie 2021 şi s-a aprobat cu 13
voturi “pentru” . 



    Proiectele de hotărâre sunt însoţite de rapoartele de specialitate ale compartimentelor de resort  si de 
rapoartele de avizare  ale comisiilor de  specialitate din cadrul consiliului local. 

   

   Cvorumul, situaţia  votului  pentru fiecare proiect de hotǎrâre si hotãrârile adoptate sunt consemnate   
mai jos:

a) proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local al comunei Cosereni şi a  listei de investiţii  
pentru anul 2021 - iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

Dl primar dă cuvântul doamnei contabil să prezinte raportul detaliat cu privire la nivelul veniturilor  
comunei pentru anul 2021 si repartizarea cheltuielilor. 

D-na Iorgu Rodica  prezinta raportul de specialitate şi informează că  este necesar ca un procent de  5 %  să
se constituie într-un fond de rezervă – a fost constituit un fond de 100.000 lei. Informeaza ca au fost alocate 
sume pentru burse scolare.

Dl Stoian Dorin întreaba care sunt criteriile pe baza carora se vor acorda bursele. 
D-na contabil raspunde că se va decide în Consiliul de administraţie al Scolii. 
Prezintă în continuare investiţiile propuse de dl primar a se realiza în cursul anului. 
Dl primar informează ca  AFM va deschide  o sesiune de finanţare pentru scoli pentru partea de reabilitare 

energetică. Am previzionat 80.000 lei pentru proiecte. 
Stoian Dorin : „Ce trebuie să facă aparatul primăriei ca să acceseze aceste fonduri?”
Primar – Tudorache Lucian : „ Trebuie să facem proiectul cu o firmă. Eu o să le dau doar 10 % si restul 

doar dacă obţinem finantarea. 
D-na Iorgu Rodica prezinta  in continuare sumele repartizate pe capitole la sanatate, cultura. 
Consilierii intreaba ce reprezinta  suma de 600.000 lei la cultura, daca este vorba despre sala pe care o 

propune dl primar la Pătrime. 
Dl. primar : „Da, este vorba despre o sală la Pătrime, o casă de cultură cu o arhitectură foarte frumoasă, 

pentru ca vor şi ei să aibă. Ne propun de mai multi ani.
Dl. Filip : „La sedinta de comisii am discutat să demolam caminul, să facem aici o sală multifunctională, 

frumoasă. Ce ne trebuie atâtea case de cultură Câte evenimente artistice  si culturale au fost organizate în 
ultima perioadă. Urziceniul cu atâtia locuitori are o singură casă de cultură. Eu nu ma opun la  niciun proiect 
care este viabil şi care este necesar pentru localitate.” 

Dl Borangic: „Eu cred că ar dori mai degrabă apă decât o casă de cultură.”
Dl. Stoian Dorin : „ Daca dorim să facem si este necesar, să facem , dar nu cu banii nostri,  cu fonduri 

atrase sau în parteneriat public privat.”
Dl. Filip: „Ce ne puteti spune cu apa ? Este viabil? Mai asteptăm, spuneati că în iunie? Să folosim banii 

pentru puturi. E putin ce ati prevăzut.”
Dl primar Tudorache Lucian: „ Pe 29 mai  se merge la Bruxelles. Proiectul e la ultima revizuire.A 8-a.”
Dl Stoian Dorin : „ Puteti dle primar să solicitati proiectantului să ne spună care e orizontul de asteptare 

pâna se sapă santul pentru conducte?”
Dl. Nica Gheorghe: „ O sa fie 4-5 ani. Proiectantul o să spună 2-3, dar o săfie 4-5.”
Dl. Stoian Dorin ”Eu zic că ar mai bine sa avem autonomie si să alocaăm banii pentru puturi, conducta,  

asta estede urgenţa. Asteaptă oamenii de zeci de ani.”
Dl Borangic.” Da. Oamenii nu au de unde sa bea apă.”
Dl viceprimar : Trebuie sa punem apometre. Se consumă mult  la grădini. 



D-na contabil este de acord să alocăm bani să facem putul, conducta. Să rezolvăm cu apometrele pentru că 
trebuie preluat sistemul în gestiune.

Au fost  generate mai multe  discutii pe marginea alocarii resurselor financiare  pe cheltuieli. 
Dl Stoean Liviu propune sa trecem peste capitolele  generale administratie, invatamant , sanatate si să 

lăsam punctele cu probleme la sfârsit. 
D-na Constabil continua cu prezentarea  pentru  servicii religioase, la biserici a ramas cum ati stabilit la 

sedinta de comisii. Pentru sport avem o solicitare din partea asociatiei sportive pentru sprijin. 
Dl primar informează ca avem in derulare proiectul cu AFIR pentru sala de sport. S-a semnat pentru 

760.000 lei. 
Borangic „ Pentru sport eu sunt de acord oricât.”
Dl viceprimar spune  că dl. Dumitrache se ocupă de teren si mai are nevoie de bani. Trebuie făcut instalatie

pentru udat gazonul. Am vazut la Axintele o baza sportivă modernă. Mi-a plăcut cum arată.” 
Dl. primar „Ionut a solicitat 30.000 lei si i-am alocat.”
In continuarea prezentării se aduce in discutie alocarea sumei de 100.000 lei pentru monument, iar 

consilierii consideră că este exagerat. La fel pentru suma de 100.000 lei pentru proiectare.
Dl primar spune ca doar a previzionat. Nu se stie cât va costa. 
Dl Filip întreabă: „Dar in cazul în care aprobăm 100.000 lei te opreste cineva să îi cheltuiesti toţi? Eu din 

acest motiv spun ca e mult. Mai reduceti, să rămână iîn fondul de rezervă, să facem ceva cu ei, sa se vadă.”
S-a mai propus alocarea sumei de 100.000 lei pentru realizarea unui parc la caminul cultural. 
Dl Stoian Dorin propune realizarea drumului – Str. Căminului pe lăngă terenul  concesionat si atribuit 

pentru  bazinul de apă  si sa rămâna aici la camin suprafata mai mare pentru constructia primariei, iar pentru 
parc să se amenajeze doar pietonal, nu loc de joacă, printr-un concurs de solutii, cu premii. Sa vedem si noi, 
sa alegem si cel mai bun, cel mai frumos proiect va fi  premiat si realizat.”

Sumele alocate pentru drumuri, transporturi de asemenea au generat discutii. Dl primar propune   realizarea
unui trotuar pe str. Stadionului. Unii consilieri spun că este necesar, dar totusi trebuie sa tinem cont că se 
lucrează la drumul judetean. 

La fel cu Str. Căminului consilierii întreaba dacă  str este inclusă  in proiectul cu drumurile de 9,2 km. 
Dl primar  spune ca da,dar este realizat doar studiul de fezabilitate. 
Dl. Filip solicită ca la sedinta următoare sa  ne aduca studiul pentru drumuri  si să vada si consilierii ce 

drumuri sunt incluse. 
Dl. primar „Str. Luncii, Helesteu, Tineretului, Violetei, Albinei, Spicului..”
Daca e prinsă str. Caminului atunci nu mai alocăm cei 800.000 lei. Sau să scoateti str. Căminului din 

proiect si să o asfaltam pe banii nostri.”

In continuarea şedintei s-au  făcut  mai multe discutii despre realocări, au fost propuse suplimentări de 
sume pentru puţurile forate, pentru apometre. Să se reducă suma de 500.000 de la parc la 10.000 lei si 
diferenţa să meargă înapoi în fondul de rezervă, 800.000 lei pentru asfaltarea strazii Căminului... 

Toate  cheltuielile  si modificarile propuse  sunt  detaliate în raportul întocmit de biroul financiar contabil, 
care va face parte din dosarul sedintei si va fi atasat integral prezentului proces verbal. 

După epuizarea prezentării tuturor capitolelor bugetare, dl presedinte de sedinta Borangic Constantin 
supune  spre aprobare proiectul de buget cu modificările propuse în cadrul sedintei.

Au fost exprimate 13 voturi „pentru”.  A fost adoptată Hotararea nr. 15. 



b) proiect de hotărâre privind aprobarea indexării impozitelor si taxelor  cu rata inflatiei înregistrată pe 
anul 2020, ce se vor aplica în anul 2022 - iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

S-a dat citire raportului întocmit de compartimentul de resort  şi se constata ca rata inflatiei pe anul 2020  a 
fost de 2,6% procent cu care au fost ajustate impozitele si taxele pe anul 2021, ce vor fi aplicate incepând cu 1
ianuarie 2022. 

Nu sunt discutii. 
Se supune la vot. 
A fost adoptată Hotararea nr. 16, cu un număr de 13 voturi „pentru”.

c) proiect de hotărâre privind aprobarea cotizaţiei catre GAL NAPARIS - iniţiator primar  – Tudorache 
Lucian;

D-l primar  prezintă  proiectul de hotarâre initiat. 
D-na contabil informeaza ca pentru anul 2021 cotizatia către GAL Naparis  a rămas la fel ca în anul 

anterior de  5000 lei si am primit deja factura la plată.
Nu sunt discutii pe  marginea proiectului de hotărâre. Se supune la vot. Au fost exprimate 13 voturi 

„pentru”.
A fost adoptată Hotararea nr. 17.

d) proiect de hotărâre privind punerea la dispozitia proiectului „Sistem informațional pentru 
managementul integrat al apelor–etapa II” dezvoltat de către Administrația Națională "Apele Române"
a terenului pentru constructia noilor investitii aferente acestuia, cu titlu gratuit pe o perioada de 20 de 
ani si revocarea HCL nr. 2/ 28.01.2021- iniţiator – primar Lucian Tudorache;

In sedinta din 25 martie a fost analizata propunerea Apelor Romane de a pune la dispoziţia proiectului o 
suprafata de 50 mp teren in curtea şc olii si 50 mp în curtea grădinitei la Pătrime. Datorita  propunerii de a 
schimba amplasamentul pe terenul de la dispensar in locul scolii pentru o mai buna sigurantă si securitate atât 
a echipamentelor cât şi a copiilor, a fost purtată corespondentă cu responsabilii de proiect, propunerea fiind 
acceptata. 

Astfel, locatia pentru sirena de alarmare cu codul S BI100 a fost stabilită în curtea dispensarului uman.  Se 
propune acordarea in folosinta gratuita pentru 20 de ani pentru implementarea proiectului.

Supusă la vot, propunerea  a fost aprobata  cu unanimitate de voturi. 
A fost adoptată Hotarârea cu nr. 18. 

e) proiect de hotărâre privind aprobarea contului de  execuţie   bugetară pe anul 2020 - iniţiator primar  – 
Tudorache Lucian;

Dl primar dă cuvântul d-nei contabil Iorgu Rodica pentru a prezenta raportul privind contul de execuţie al 
exerciţiului bugetar al anului 2020. 

După prezentare dl. Borangic Constantin supune la vot. 
A fost adoptată Hotararea nr. 19 cu 13 voturi  „pentru”. 

f) proiect de hotărâre privind aprobarea contului de  execuţie   bugetară  pe trimestrul I anul 2021 -  
iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

          D-na contabil prezintă raportul privind situatia financiară la finalul trimestrului I – anul 2021. 

     După prezentare dl. Borangic Constantin supune la vot. A fost adoptată Hotararea nr. 20.



       In cadrul sedintei au fost analizate următoarele  cereri de competenta Consiliului local:

Cererea cu nr.  1068/25.03.2021  prin care d-na   Iconaru  Georgeta Nicoleta, solicita concesionarea unui 
teren  in zona pietei agroalimentare, pana la dig, pentru plantarea  unei perdele forestiere. Cererea este 
respinsă. Consiliul  local va analiza daca se impune  înfiinţarea unei perdele forestiere de protecţie în zona 
indicată. 

Cererea cu nr.  743/02.03.2021 prin care dl. Neacşu Constantin solicită concesionarea unui lot de teren din 
vecinatatea proprietatii sale pentru amenajare parcare. 

In cazul în care terenul nu este revendicat de alte persoane,pentru atribuirea către cei îndreptăţiti de legile 
în domeniul fondului funciar,  se va initia un proiect de hotărâre  în vederea valorificării prin concesionare la 
licitaţie publică. 

După epuizarea discuţiilor, domnul    consilier  Borangic Constantin – presedinte de şedinţă, declară  
închise  lucrările şedinţei  ordinare de  astăzi, 15 aprilie 2021. 

PREŞEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
    BORANGIC  CONSTANTIN 

Intocmit  de 
SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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